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Läsnä Nyberg Widar  puheenjohtaja 
 Björklund Inger jäsen 
 Ginman Leif  jäsen 
 Kronqvist-Sundström Clara jäsen 
 Lindqvist Yngve jäsen 
 Planting Ann  jäsen 
 Salonen Markku varapuheenjohtaja 
 Åkerfelt Bertil  jäsen 
 Knuts Åsa  sihteeri 
 
 
Poissa Brunnsberg Annika jäsen 

Jansson Marita jäsen 
 Karlsson Inger  jäsen 
 
 
§ 9 Kokouksen avaaminen 

Puheenjohtaja avasi kokouksen klo 12.00.  
 

§ 10 Kokouksen laillisuus ja koolle kutsuminen 
 Puheenjohtaja totesi kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
 
§ 11 Pöytäkirjan tarkastaminen 

Edellisen kokouksen pöytäkirja tarkastettiin. 
 

§ 12 Kunta-alueiden terveiset 
Näin vaaliaikoina monet vaaleissa ehdolla olevat lähettävät sanomalehtiin erilaisia 
kirjoituksia. Meidän vanhusneuvoston jäsenten tulee seurata näitä kirjoituksia, koska ne 
voivat sisältää faktoja, joita me neuvostossa voimme ottaa käsiteltäväksi ja joista voimme 
keskustella kokouksissamme. 
 
Paraisilla on ryhmä, joka suunnittelee veneliikenteen mahdollistamista jälleen Suntin läpi. 
Ryhmä tekee nyt työtä Suntin ruoppauksen edistämiseksi. Suntin ruoppauksella toivotaan 
voitavan lisätä kävijämäärää ja edistää paikallista matkailua. 
 
Paraisilla on myös toinen ryhmä, joka pyrkii lisäämään asuntojen määrää kaupungissa. 
Aloitteen tavoitteena on parantaa muun muassa ikäihmisten asumismahdollisuuksia niin, 



että he voisivat esimerkiksi muuttaa omakotitaloistaan uusiin kerrostalo- tai 
rivitaloasuntoihin. Tämän lisäksi asunnot ovat välttämättömiä myös tuleville uusille 
asukkaille, joiden myötä kaupunki voi kasvaa ja kehittyä. 
 
Suuri Paraisilla esille noussut ongelma on se, että yhdistyksille ei enää ole riittävästi 
kokoontumispaikkoja kokousten pitämiseen. Käytettävissä olevia harvoja paikkoja 
voidaan käyttää vain iltaisin pidettäviin kokouksiin, mikä rajoittaa yhdistysten 
kokoontumismahdollisuuksia. Ratkaisu ongelmaan voisi olla Ankkuritalo, joka sijaitsee 
keskeisellä paikalla Paraisilla. Rakennuksesta tulisi erinomainen seuraintalo, jossa eri 
yhdistykset voisivat kokoontua kokouksiinsa ja järjestää toimintaansa. Ankkuritalo voisi 
tarjota tiloja sekä päiväsaikaan että iltaisin pidettäviä kokouksia varten. Ankkuritalo on 
valitettavasti kaupungin myyntilistalla. 
 
Inger Björklund kertoi, että saaristossa asuvat yli 85-vuotiaat eivät saa Paraisten 
Kuulutuksia suurjakelun yhteydessä (8 suurjakelua vuonna 2024). Paraisten Kuulutukset 
jakaa Paraisilla Lounais-Suomen Tietojakelu, kun taas saaristossa PK:n jakaa posti 
osoitteellisena postina. Digi- ja väestötietovirasto (DVV) ei luovuta yli 85-vuotiaiden 
henkilöiden tietoja, joten posti ei voi saada heidän osoitteitaan ja he jäävät ilman 
sanomalehteä. Tämä on aiheuttanut saaristossa laajaa tyytymättömyyttä 85-vuotiaiden ja 
sitä vanhempien keskuudessa, koska he ovat aikaisemmin saaneet sanomalehden kautta 
tärkeää tietoa ja pysyneet ajan tasalla paikallisista tapahtumista. 
 

§ 13 Muut asiat 
Vanhusneuvosto lähetti edellisen kokouksen jälkeen hyvinvointialueen johtajalle Tarmo 
Martikaiselle kirjelmän saariston ambulanssivalmiudesta, turvahälyttimistä ja kylmästä 
ruoasta. Neuvosto sai nopean vastauksen, joka on jaettu jäsenille. 
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta on pyytänyt vanhusneuvostolta lausuntoa 
asemakaavan muutoksesta uutta pelastusasemaa varten. Vanhusneuvosto katsoo, että 
pelastusasema on kaavoitettu väärään paikkaan. Lausunto kirjoitettiin ja lähetettiin 
lautakunnalle.  
 
Rakennus- ja ympäristölautakunta pyysi lausuntoa myös Vapparintie 4:stä, mutta tällä 
kertaa lausuntoa ei kirjoitettu. 

 
§ 14 Seuraava kokous 

Seuraava kokous suunnitellaan pidettävän torstaina 15.5. 
 

 
 

Parainen 20.3.2025  
 
 
 
   
Widar Nyberg    Åsa Knuts 
puheenjohtaja   sihteeri 


